
Referat at Badminton Sjælland’s Årsmøde 2017 
(Dagsorden fra mødet er brug som skabelon og referatet skrevet med 

rødt) 
 

Velkommen til Badminton Sjælland’s Årsmøde 2017 
et’ møde bestående af  

Årsmøde, dabatmøde og informationsmøde. 
 

Tirsdag den 18. april 2017 kl. 18.00 i Taastrup Idræts Haller 
 

DAGSORDEN: 
 

1. Valg af dirigent  
Torsten Berg blev valg som dirigent 
2. Valg af referent  
Ellen Schytt blev valg som referent. 
3. Konstatering af mødets lovlighed  
Mødet blev erklæret lovligt indkaldt og lovligt varslet 
4. Optælling af fremmødte repræsentanter  
Antal repræsentanter blev opgjort til 21 
5. Beretning om kredsens virksomhed (se vedlagte beretninger fra formand + udvalgsformænd)  
Alle beretninger blev taget til efterretning, kun med et spørgsmål til Dommerudvalget fra Jan Kryger TIK: 
Kan dommermøderne lægges uden for holdturneringsrunderne, således at spillende dommere ikke bliver forhindret på 
grund af disse møder. Svar = jo, det kan godt lade sig gøre. 
Yderligere under dette punkt fik BD’s formand Rene Toft ordet, og gennemgik BD’s situation med overskriften – år 2016 
som jubelår. Sportslig helt OK, økonomisk rigtig god forretning via styret regnskab, ny direktør Bo Jensen, etc., har givet 
denne succes. Vigtigt at videreføre det gode samarbejde med DGI., og pr. 1. jan. 2018 bliver samarbejdsaftalen fornyet. 
Medlemsnedgang er stoppet. BD-Kontingent – ny aftale mellem kredse og BD skal aftales.  
Steen Fladberg Køge havde et input: Kommunesammenlægninger afspejler, at der findes diverse puljer, der kan søges.     
6. Fremlæggelse af det reviderede regnskab + visioner for BS økonomi, sammenhæng mellem  indtjening og formue. 
Kresten Valdal gennemgik det reviderede regnskab (1/2 2015 + hele 2016) + visioner for BS økonomi..  
Spørgsmål til Kresten / bestyrelsen: 
Michael Stage Skælskør/Slagelse: Hvad er målet  for egenkapitalen  - er det stadig 1 mil., som den har været de sidste 
10-12 år, eller skal der fastsættes en beløb, som er mindre (et minimumbeløb skal der være). 
Søren Toft Lillerød: Egenkapitalen er for stor, skal gøres mindre, måske via mindre kontingentbetaling fra klubberne. 
Mere gennemsigtighed omkring kontingentskruktur.  
Bestyrelsen svarede: Støtter flere aktiviteter såsom Miniton, Storstrømsprojektet etc. Bestyrelsen har flere gange spurgt 
klubberne om lokale projekter, hvor BS kan støtte med engangsbeløb, men intet hørt. 
Bestyrelsen vil tage ”vision for egenkapital” på dagsorden i det kommende år. 
Bestyrelsen har reduceret driftsudgifterne via, intet kontor, bestyrelsesmøder afholdes i Værløsehallerne, gennem færre 
møder. 
Rene Toft: BD: BD har ingen intentioner om at hæve kontingenterne. Pengene skal blive i klubbernes lommer.  
7. Behandling af indkomne forslag:  
a) John Dyrby Paulsen / Michael Stage / Skælskør Badminton. Badminton Sjælland indstiller til Badminton Danmarks 
Repræsentantskabsmøde 2017, at de to finalehold fra den aflyste ligafinalekamp i 2016 af Badminton Danmark får 
dækket deres dokumenterede udgifter. 
Michael Stage Skælskør/Slagelse: Michael gennemgik sagen set fra Skælskør/Slagelses side, og spurgte om  støtte fra 
BS i sagen . Støtte ønskedes også i forbindelse med erstatning og den manglende sportslige afvikling af finalen. 
Jack Schytt formand BS: Ud fra de redegørelser BS har modtaget (fra BD, fra Appeludvalget, fra HU) er det en enig 
bestyrelse, som har støttet BD’s afgørelse. Det er kompliceret sag, og der er gjort fejl fra alle 3 parter 
(Skælskør/Slagelse, Skovshoved og BD). Afgørelsen ligger i et skøn, og BS finder BD’s afgørelse den bedst opnåelige. 
Søren Toft Lillerød: BS kan udbetale de manglende 19.000,- kr., som Skælskør/Slagelse forlanger fra ”den store 
egenkapital”. Dette var der ikke stemning for. 
Rene Toft BD: Rene fastslår, at den kendelse man kom frem til, vil han stadig stå ved. Omkring erstatningen er der 
udbetalt 15.000,- kr. til begge klubber. 
Anders Nielsen BS-SSU formand: BS kan ikke fremføre sagen på BD’s årsmøde, da sagen er så kompliceret. Anders 
foreslår Skælskør/Slagelse selv at bringe sagen videre. 
Kenneth Højlund Solrød: Konflikter dræner frivilligt arbejde. Har Skælskør/Slagelse overvejet civilt søgsmål. Det er jura 
og politik. 



Michael Stage Skælskør/Slagelse: Civilt søgsmål er overvejet. 
Michael trækker derefter forslaget tilbage. 
8. I en pause i Årsmødet behandles punkt 8 (punkt a + b). 
a)  
Indlæg med status / nyheder fra BD/DGI-samarbejdet  ”Badminton – bevæg dig for livet” (BBDFL). Hvad har samarbejdet 
medført og hvad er planerne for resten af 2017 
Tommy Kristoffersen Badminton – Bevæg Dig For Livet (BBDFL) fremlagde forskellige eks. på ”den gode historie”. 
Hans diaspræsentation er vedhæftet. 
Bo Jensen BD: BD og DGI gik ind i ”vision badminton”. Det samarbejde har knækket kurven, så vi nu får flere 
medlemmer. Visionsaftale = klubudvikling, markedsføring, medlemsfremgang. Hvordan kan BD og DGI samarbejde , når 
visionsaftalen udløber. Talent udvikling = tager udgangspunkt i klubbens arbejde. Det køre 4 pilotprojekter på landsplan.  
b) 
De fælles holdturneringer (Badminton Sjælland / DGI). Nu har USU-holdturnering kørt i 2 år, Senior / Veteran / Motion i 
et år – hvad er status, hvad er de næste tiltag. 
Anders Nielsen BS-SSU formand: Anders fremlagde status for samarbejdet med DGI i forbindelse med 
holdturneringerne. Samarbejdet har givet mening, og der arbejdes videre med ”tuning” af holdturneringerne på lokalt 
plan. Administrationen af holdturneringerne er alle fra sæson 2017/18 lagt i professionelle hænder (37 timer / uge).  
9. Valg af bestyrelse:  
a. Valg af formand, Jack Schytt - er ikke på valg 
b. Valg af økonomiansvarlig: Kresten Valdal - er villig til genvalg.  Kresten blev valgt 
c. Valg af 0 – 2 bestyrelsesmedlemmer. Bestyrelsen indstiller antal valg = 0 (ingen valg af bestyrelsesmedlemmer). 0 
blev valgt 
Valg af Næstformand: Næstformandsposten er ikke besat d.d.– ingen er opstillet  Ingen blev valgt 
Valg af Seniorspilleudvalgsformand - Anders Nielsen – er villig til genvalg   Anders blev valgt 
Valg af Ungdomsudvalgsformand – Hans Jørn Hansen - er ikke på valg.  
Valg af Veteranspilleudvalgsformand – Lene Holm Jensen - er ikke på valg. 
Valg af Dommerudvalgsformand - Jack Schytt - er ikke på valg  
Valg af diverse udvalgsmedlemmer - ingen opstilles af bestyrelsen - de valgte udvalgsformænd konstituerer selv 
udvalgene  
10. Valg af BS-repræsentanter + observatører til BD’s repræsentantskabsmøde lørdag den 10. juni 2017 i Vejle.  
Antallet vil blive oplyst på mødet. Antallet er afhængig af medlemstallet i BS. 
BS har 28 delegerede.  Bestyrelsen bemyndiges til at finde / modtage tilmeldinger som delegerede. Tilmelding til Jack 
Schytt. Tilmeldingen kommer på hjemmesiden. 
11. Valg af revision   
a. Valg af 2 kritiske revisorer - Ole Holm og Finn Jensen villig til genvalg   Ole og Finn er valgt 
b. Valg af 1 revisorsuppleant. Revisorsuppleant er ikke besat d.d.   Klavs Andreassen blev valgt 
12. Eventuelt:  
Kenneth Højlund Solrød: Det skal undersøges om lodtrækning sker ved ”fair play” eller via seedning. Kirsten Andersen 
Tølløse: Der skal trækkes lod  2 gange, for at løse problemet. 
Torben Ravn Solrød: U9, U11, U13M på 5 baner = lange turneringer / mange timer. Hans Jørn Hansen USU formand, 
får tilsendt oplysninger. 
Frem Hellbæk: Stadig svært at få turneringer til at hænge sammen, hvis der er turneringer i lokalområdet. 
Steen Fladberg/ Linda Nielsen Køge: Årsmødet 2018 er velkommen i Køge. BS-bestyrelse følger op på dette. 
 
Love for Badminton Sjælland § 20 lyder:  
”På årsmødet er hver medlemsklub berettiget til at stille med 1 repræsentant for hver påbegyndt 200 aktive medlemmer. 
Dog kan ingen klubber have flere repræsentanter end kredsens bestyrelse tæller. På mødet har kun personligt 
fremmødte klubrepræsentanter samt medlemmer af kredsens bestyrelse og de i § 30 nævnte udvalg stemmeret. Ingen 
personer har mere end ’en stemme. Ingen klub kan stille med stemmeberettigede repræsentanter, såfremt kontingentet 
ikke er betalt rettidigt. Alle fremmødte har taleret.  
 
 
Badminton Sjælland  
Jack Schytt (formand) 


